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Zápis z jednání Komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství  

 
 

Zápis č. 1/2025 

Termín : 12.2.2025, 17.00 hod 

Místo : Městský úřad Úvaly, Riegerova 897, 250 82 Úvaly 

Rozdělovník : členové komise 

Přítomní členové  : Ing. Jindřiška Pilná, Miloslav Kolařík, Ing. Jitka Maco, Petr 

Urban, Mgr. Jaromíra Borecká, Mgr. Jan Grünwald 

   

Hosté  : Ing. Renata Stojecová, Ph.D., Ing. Jan Černý, Oldřich Bakos, Bc. 

Tereza Glocová,  

Omluveni : Mgr. Jan Špaček 

Zapisovatel : Daniela Jahnová  

 

Stav přítomných  

 

V 17.00 hod byli přítomni 4 členové komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství, zasedání bylo oficiálně zahájeno.  

 

Program jednání   

Paní Ing. Jindřiška Pilná, jako předsedkyně komise zahájila jednání komise životního 

prostředí a odpadového hospodářství. V tuto chvíli byli přítomni 4 členové komise 

životního prostředí a odpadového hospodářství. Komise je usnášeníschopná. Paní Pilná 

přivítala členy komise, pozvané hosty a seznámila přítomné s programem jednání pro 

komisi životního prostředí a odpadového hospodářství.  

 

 

Bod Předmět 

1) Vybudování stezky v Králičině 

2) Pravomoc města – biokoridory 

3) Třešňový sad na Vinici – informace pan Jan Černý  

4) Zabezpečení zastávek a dalších transparentních ploch v Úvalech – informace pan 

Jan Grünwald 

5) Návaznost značení městské stezky při výstavbě na Hostíně a přeznačení naučné 

stezky v Králičině a její zahrnutí pod značení KČT (klub českých turistů) 

6) Městská zeleň 

7) Rekapitulace bodů z minulého jednání komise 

8) Různé  
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Byl zahájen program jednání komise životního prostředí a odpadového hospodářství.  

 

1) Vybudování stezky v Králičině 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 1 a sdělila, že se jedná o 

vybudování stezky, která by byla dlouhá cca 150 m.  

 

Jednalo by se o: 

- propojení mezi ul. Osadní a zříceninou Skara 

- okruh Králičinou bez přecházení I/12 mimo město 

- realizaci vlastními silami, bez nákladů, na pozemku města Úvaly parc.č. 3552,  

- bez kácení vzrostlých stromů, klučení v době vegetačního klidu 25/26. 

 

Příchod v 17:10 hod. pan Miloslav Kolařík.  

 

Diskuse: 

P. Černý:  Pro doplnění je zde takový úzký pozemek, který spojuje stezku s ulicí Osadní.  

Pí Stojecová:  Jedná se o pozemek pana Vlase parc. č. 3549/6, který byl smlouvou o 

smlouvě budoucí přislíben městu. Bohužel smlouva propadla.  

Pí Pilná: Přijde mi, že je to dobrý nápad, takto propojit tuto oblast.  

Pí Stojecová: V současné době řeší město věcná břemena soukromých vlastníků v této 

lokalitě. Myšlenka vysekat zeleň na městském pozemku se mi líbí. Navrhuji terénní 

šetření v této lokalitě. Jednalo by se pouze o uvolnění porostu, abychom uvolnili průchod 

občanům.  Z mého pohledu souhlasím. Je nutné vyřešit majetkoprávní vztahy. 

P. Urban: Vždyť je tam cesta už dlouhá léta.  

P. Černý: Prvním krokem je dobré se s vlastníky pozemků domluvit.  

P. Urban: Souhlasím.  

P. Grünwald: Pěšina v této lokalitě již zanikla.  

Pí Pilná: Jednalo by se o okruh směrem k Radlické čtvrti. 

Pí Maco: Nemá cenu do toho investovat jakoukoliv práci, než budou vyřešeny 

majetkoprávní vztahy a věcná břemena.  

Pí Stojecová: Lze navázat na městské pozemky, ale mezi městskými pozemky jsou 

soukromé pozemky.  

Pí Maco: Nejhorší je pro mě přejít silnici I/12.  

Pí Černý:  Přibližně v roce 2027 se dokončí přeložka, tato silnice klesne na silnici 2. třídy. 

Teoreticky, kdyby se stavěla krajská silnice směrem do Jiren, tak by tato silnice klesla na 

silnici 3. třídy. 

Pí Maco: Bylo by dobré udělat přechod pro chodce. 

P. Černý: Co to znamená přechod pro chodce. Když mluvíme s policií, tak podmínkou pro 

vybudování přechodu pro chodce, je chodník z obou stran.   

 

 

Text usnesení č. 1/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a doporučuje radě 

města úpravu prostupnosti pozemku ve vlastnictví města  

parc.č. 3552 kat. území Úvaly u Prahy, za předpokladu 

nekácení vzrostlých stromů.  

Pro 5 Usnesení bylo přijato  
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Proti 0 

Zdržel se 0 

 

2) Pravomoc města – biokoridory 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 2 a předala slovo paní Stojecové. 

Pokud chceme změny v místních a lokálních biokoridorech, tak si je musíme navrhnout a 

namalovat. Namaloval by je pan Ivan Vavřík, doplnil by je do územního plánu pan 

Zdeněk Kindl a proces by musel projít řízením územního plánování. Toto řízení by vedl 

zřejmě pan Kindl, zástupce pořizovatele územního plánu.  Pokud bychom měli nějaké 

připomínky k biokoridorům, které patří kraji nebo navrhoval krajský úřad, což jsou 

regionální nebo nadregionální koridory, tak můžeme napsat připomínky nebo podněty a 

zaslat je na územní plánování na krajský úřad.   

 

Diskuse:  

Pí Pilná: Pro nás je asi schůdnější nebo realizovatelnější naše iniciativa v místních 

a lokálních biokoridorech, pokud by nás napadlo nějaké doplnění.  

P. Černý: Ano i ne, protože biokoridory musí navazovat i v jiných katastrech, aby to 

dávalo smysl. Obce musí synchronně změnit územní plán, pokud je to v zásadách 

územního rozvoje kraje, jedná se pak o závaznou dokumentaci, která je nadřazená 

územním plánům a při každé změně ji musí převzít do svého územního plánu.  

Pí Pilná: To nemusí být pouze na městských pozemcích, může to být i na soukromých 

pozemcích. Napadá mě pouze jedno místo pod Radlickou čtvrtí – bývalá jatka.  

P. Urban: Tam bude procházet přeložka.  

Pí Stojecová: Ano, tam bude procházet přeložka.  

P Urban: Navrhuji toto téma probrat samostatně na příští komisi životního prostředí. 

Mrzí mě, že něco vymyslíme a bohužel se pak nic neděje. Město mohlo dát připomínky 

k přeložce. Naše město bylo posledním místem, kudy mohla procházet zvěř. Klánovice 

jsou zastavěné, Šestajovice jsou zastavěné. Město mohlo dát připomínky. 

P. Černý: Připomínky se dávaly.  

Pí Pilná: Mě to taky mrzí.   

P. Černý: Co teď můžeme udělat. Bude se dělat EIA ke stavbě přeložky silnice Jirenská, 

zde můžeme něco vymyslet. Tato přeložka přetne náš katastr na dvou místech. Zkusme 

vymyslet něco do příště.  

Pí Maco: Měli bychom zjistit, která zvěř přechází přes náš katastr, o jaký objem zvěře se 

jedná. To by nám mohla říct paní Lidická Chabrová, z Honebního společenstva 

Horoušany, když budeme chtít navrhovat nějaké změny v biokoridorech v našem 

katastru.  

P. Urban: To už teď neuděláme. Můžeme dát pouze připomínky.   

P. Grünwald: Biokoridory mají veliký smysl, pro zvěř jsou důležité. Pro savce a hmyz je to 

hodně důležité. Nesouhlasím s tím, že je v našem katastru málo zvěře.  

Pí Pilná: Prosí do příští komise životního prostředí a odpadového hospodářství vymyslet 

nějaké návrhy týkající se biokoridorů. Můžeme na příští komisi oslovit paní Lidickou 

Chabrovou, z Honebního společenství Horoušany, aby nám řekla, kudy přesně zvěř 

migruje a podle těchto změn zkusit naplánovat biokoridory.    

 

Příchod v 17:40 hod. paní Jaromíra Borecká.   

 

Text usnesení č. 2/2025 Výsledek hlasování 
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Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

3) Třešňový sad na Vinici – informace pan Jan Černý  

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 3 a předala slovo panu Černému, 

který sdělil, že se jedná o pozemek parc. č. 3999/4 k. ú. Úvaly u Prahy, který je 

zanedbaný a zarostlý. Jedná se o bývalý hospodářský sad, který je vhodné alespoň z části 

obnovit a zpřístupnit široké veřejnosti k rekreaci. Jedná se o jediný volně přístupný sad v 

Úvalech a navíc v majetku města. 

 

Podle přizvaných odborníků z AOPK a po konzultaci s panem Šteflem je vhodné sad 

"otevírat" a čistit postupně, tedy nevykácet všechny nálety a keřový podrost naráz, 

protože by náhlá změna prostředí mohla způsobit odumření zbývajících původních 

stromů v sadu.  

  

V současné době řešíme, jak likvidovat keře a nálety, které tam jsou. Intenzivně se 

zabýváme, jak to udělat nejenom fyzicky, chemií, ale také i spásáním. Co by to stálo 

oslovit někoho, kdo má kozy. Čištění sadu by probíhalo pod odborným dohledem 

OŽPÚR a ve spolupráci s Technickými službami, příspěvková organizace. Následným 

krokem je doplnit stromové patro o novou výsadbu dle doporučení odborníků  

 

 

Diskuse:  

P. Urban: Mohu k tomuto bodu něco říct. Tento bod jsme v komisi již dávno řešili. Do 

budoucna má tento prostor jako les, který tam sám vzniká pro zvěř daleko větší význam. 

Je to obrovská škoda na toto sáhnout. Já bych to nechal tak, jak to je. Díky těm křovinám 

je tam tolik ptáků a zvěře. Je to absolutně fantastická plocha a do budoucna to může být 

nejkvalitnější les.  

P. Bakos: Údržba tohoto svahu bude náročná. Budou to ohromné náklady. Jsou tam 

duby, je to kvalitní prostor.  

Pí Pilná: Ztrácí se travnaté plochy pro hmyz. Tím jak je to momentálně zarostlé, tak to 

likviduje travní patro. Myšlenka je taková, přijít tam brigádně, vyčistit prostor kolem 

cesty a nechat tam duby, torza třešní, aby se tam mohl vyvíjet hmyz. 

P. Bakos: Kdo to bude udržovat.  

Pí Borecká:  To se musí opravdu sekat. Máme stejnou zkušenost. Musí se to alespoň 

dvakrát ročně sekat.  

P. Bakos: Když tam tedy procházím, tak tam vidím ptáky a srnky. Když jim tuto plochu 

vezmeme, tak tam nikdo nepůjde.  

P. Grünwald: Já hodně vítám tuto iniciativu.  Je správné o tom přemýšlet. Myslím, že toto 

místo by bylo dobré prosvětlit.  

P. Urban: Kolik peněz se dalo do květnaté louky? Ta je rozježděná, vůbec se to 

nepovedlo. A tady chcete dělat obrovskou plochu.  

Pí Borecká: Květnatá plocha byla dělána nízkonákladovým způsobem.  

P. Bakos: Líbí se mi ten nápad, nechat to prořezat a nechat tam duby. Ty duby a akáty, 

tam potřebují vysvobodit.  
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P. Černý: Brigáda je naplánovaná na březen, budeme se rozhlížet po různých formách 

obnovy. Rozhodně řešíme zapojení dotačních nástrojů. Budeme muset mít jasno, co by 

nás stála prvotní fáze a údržba.  

Pí Pilná: Měli bychom se také domluvit, jak by měl vypadat cílový stav.  

Pí Pilná: Navrhuji jednání komise životního prostředí přímo v terénu. 

P. Bakos: Mohli bychom se sejít na Vinici. Můžeme se sejít i o víkendu.  

P. Urban: Plocha na Vinici je nejlepší, kterou v Úvalech máme. 

P. Bakos: V současné době se sady všude ruší. Je to na údržbu nejtěžší.  

P. Grünwald: Nejjednodušší by bylo se tam jít podívat. Když se ten sad trochu otevře, 

určitě to bude přínos pro zvířata.  

Pí. Pilná: Zkusíme navrhnout dva termíny. 

P Borecká: Kolik by stála údržba pasteveckým způsobem. 

Pí. Pilná: Zatím není dána přesná nabídka.  

P. Černý: AOPK má ceníky, když to platí z dotací. Mluvili o cca 35.000,- Kč/ha, a to 

způsobem, že se o to někdo kompletně postará, včetně ohrazení.  

 

Text usnesení č. 3/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

4) Zabezpečení zastávek a dalších transparentních ploch v Úvalech – informace 

pan Jan Grünwald 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 4 a předala slovo panu 

Grünwaldu. Pan Grünwald připravil pro členy komise prezentaci a seznámil členy komise 

s místy, která jsou pro ptactvo v Úvalech riziková. Připravil tabulku dle rizikovosti míst, 

která je rozdělena do tří sekcí dle největšího rizika.   

 

Zastávka Bezpečná? Riziko 

Radlická čtvrť (směr Úvaly) ne 2 

Hodov ne 2 

Hodov ne 2 

Zálesí (směr Úvaly) ne 2 

Zálesí (směr Horoušany) ne 2 

Slovany (směr centrum) ne 1 

Náměstí (směr nádraží) ne 1 

Náměstí (směr Slovany) ne 1 

Hřbitov (směr Tuklaty) ne 1 

Slovany (směr z centra) ano 0 

Radlická čtvrt (směr Dobročovice) ano 0 

U přeložky (směr Praha) ano 0 

U přeložky (směr Kolín) ano 0 

Pivovar (směr Slovany) ano 0 

Pivovar (směr centrum) ano 0 

Husova (směr nádraží) ano 0 

Husova (směr náměstí) ano 0 

U mlýna  ano 0 
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Hřbitov (směr Úvaly) ano 0 

Nádraží (směr Praha) ano 0 

Nádraží (směr Kolín) ano 0 

MŠ Pražská (směr centrum) ano 0 

Elektrotechnika ano 0 

Elektrotechnika ano 0 

OC Pražská ano 0 

OC Pražská ano 0 

 

Dnes je sklo všude, ptáci sklo v některých místech vůbec nevidí. Hlavně nás zajímají 

skleněné plochy, a to zastávky a různé skleněné výplně. Ne všechny skleněné plochy 

jsou pro ptactvo nebezpečné.  

 

Pro příklad pan Grünwald předložil fotografie nejvíce rizikových míst – např. zastávka 

Hodov, která je nebezpečná. Největší problém jsou skleněné výplně na nádraží a u 

šraněk. Zde ptáci hodně naráží, lze zde vidět otisky siluet ptáků. Dále je hodně riziková 

zastávka v Radlické čtvrti. V Zálesí je situace stejná jako  na zastávce v Hodově. 

 

Řešením není nalepení siluety dravce, které pták uvidí, ale nevidí ty skleněné výplně mezi 

polepy. Ptáci nepředpokládávají, že je tam to sklo. Ptáci létají rychle a prudce. Jaké je 

tedy řešení, skleněná výplň by měla mít polepena v rozestupu 10 cm polepy, které ptáci 

uvidí. Stačí sklo polepit tečkami. Zastávky nemusí být celé polepené. Věc, která není až 

tak nákladná a velice dobře tím zachráníme desítky ptačích životů.  

 

Odchod v 18:00 hod. paní Tereza Glocová.  

 

Diskuse:  

P. Bakos: Dával jsem polepy na zastávky, statické polepy nejsou dostačující. Jsou dobré 

polepy, které jsou v pohybu.  

P. Grünwald: I přes tyto polepy, mohou ptáci narazit.  

Pí Pilná: Je nějaká šance doplnit polepy po Úvalech na těch nebezpečných zastávkách a 

na vlakovém nádraží. 

P. Černý: Je možné toto nějak vyčíslit. 

P. Grünwald: Na zastávky se to dobře lepí.  Horší je vlakové nádraží, tam není dobrý 

přístup.  

P. Bakos: Bylo by dobré skleněné plochy zahustit. 

P. Černý: Zkusíme oslovit správu železnic ve spolupráci s odborem investic a majetku.   

 

Text usnesení č. 4/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a doporučuje radě 

města 1) doplnit zabezpečení skleněných ploch na 

nebezpečných zastávkách v Úvalech a 2) zahájit jednání se 

správou železnic o zajištění zabezpečení skleněných ploch 

na vlakovém nádraží v Úvalech ve spolupráci s odborem 

investic a majetku.   

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 
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5) Návaznost značení městské stezky při výstavbě na Hostíně a přeznačení naučné 

stezky v Králičině a její zahrnutí pod značení KČT (klub českých turistů) 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 5 a předala slovo paní Borecké. 

Začala bych tím jednodušším, co jsem zjišťovala ohledně návaznosti u Městské stezky.  

Původní dohoda s panem Laubem byla, když se dokončí další chodníky, že se převede 

značka na chodníky a bude se pokračovat do Škvorecké obory, což se tedy děje. Teď se 

v této lokalitě hodně kácí, připravuje se archeologický průzkum, připravuje se tam 

dálniční těleso. Tady to budeme muset ohlídat.  

 

Druhá věc je Králičina, tam je problém. Když se stezka dělala, tak to byla stezka Lesů ČR. 

Lesy ČR měly vyrobené zeleno bílé šipky, ale postupem času tam některá označení 

upadala a některá někdo ukradl. Bohužel Lesy ČR tento projekt neobnovují a nemají 

žádné náhradní značky. Tak mě napadlo, že bychom se mohli dohodnout s Klubem 

českých turistů uzavřít smlouvu, jako to má město v případě městské stezky, kde se 

zavazují tam po nějakou dobu pořizovat nové značky, včetně rozcestníku. Když se někde 

pokácí strom, tak ty značky tam musí doplňovat. Ráda bych chtěla, aby toto rada města 

projednala a případně oslovila Klub českých turistů, na koho se máme přímo obrátit.  

 

Diskuse: 

Pí Pilná: Stojí tato služba něco. 

Pí Borecká: Ano, když jsme smlouvu uzavírali na městskou stezku, tak to byla částka cca 

54.000,- Kč na tu dobu trvání 10 – 15 let. Městská stezka má cca kolem 12 km a naučná 

stezka kolem 5 km, takže by to stálo méně.  

P. Černý: Klub českých turistů by teda dal nabídku, která by se dala do smlouvy. 

Pí Borecká: Postupovali bychom stejným způsobem, jako u městské stezky, s tím, že tam 

pozemky v Králičině a ve Škvorecké oboře jsou buď ve vlastnictví města, nebo ve 

vlastnictví Lesů ČR, kde má Klub českých turistů rámcovou smlouvu.  

 

 

Text usnesení č. 5/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a doporučuje radě 

města vstoupit do jednání s Klubem českých turistů 

ohledně uzavření smlouvy o novém vyznačení a údržbě 

naučné stezky v Králičině.  

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

6) Městská zeleň 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 6 a předala slovo paní Stojecové, 

která členy komise informovala, že bude cca v březnu a dubnu probíhat ve spolupráci 

s panem Šteflem revize městské zeleně a nově založených záhonů, které má ve správně 

pan Drsek, zahradník Technických služeb. Chceme, aby měl pan Štefl zpětnou vazbu, kde 

se městské zeleni daří, kde se nedaří, co je kde potřeba dosadit, atd. Budeme se snažit 

hlavně o údržbu.  

 

Diskuse: 
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Pí Pilná: Prosí, zda by se mohlo vymyslet zabezpečení záhonků (rabátek) v Husově ulici.  

Pí Stojecová: Toto jsme zamítli z důvodu, aby o to občan nezakopl. Musí to také splňovat 

prvky městského mobiliáře.  

P. Černý: V Husově ulici rabátka až na výjimky fungují. 

Pí Borecká: Na straně, kde je městská knihovna, tak tam zeleň v rabátkách funguje.  

Pí Pilná: Má město teď v plánu nějakou výsadbu? 

Pí Stojecová: Ano, pan Drsek teď bude aktuálně doplňovat kůru do záhonů a budou 

dosadby na základě jarní revize městské zeleně.  

Pí Pilná: Jak to vypadá s ořezem ovocných stromů.  

Pí Stojecová: Pan Mráz ořezává ovocné stromy ne na ovoce, ale na tvar jedenkrát ročně. 

P. Černý: Pokud byste o něčem někdo věděl, tak to dáme vědět paní Stojecové.  

  

Text usnesení č. 6/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod na vědomí.  

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

7) Rekapitulace bodů z minulého jednání komise 

Dne 27.11.2024 předložil Odbor životního prostředí a územního rozvoje radě města 

zápis č. 2/2024 z jednání komise životního prostředí a územního rozvoje ze dne 

14.10.2024. 

Na programu jednání bylo: 

 

1) Městská zeleň , odpady - informace Technických služeb města Úvaly, p.o.,  

2) Biokoridory, ochrana divoké zvěře a živočichů  

3) Protipovodňová a protierozní opatření v katastru města Úval - Povodňový plán 

města Úvaly - Město Úvaly (mestouvaly.cz) – Paní Stojecová sdělila, že byla poslána 

žádost na Povodí Labe, aby bylo přepočítáno záplavové území. Povodí Labe sdělilo, 

že si nemyslí, že by přepočty měly být odlišné. Obdržíme oficiální odpověď.  

4) Návrh na vyhlášení 2 památných stromů dle § 46 zákona č. 114/1992 Sb. o 

ochraně přírody a krajiny – Pan Černý sdělil, že tento bod rada města na svém 

jednání stáhla, navrhla tyto stromy vyhlásit za významné stromy. Paní Pilná 

informovala členy komise, že proběhlo terénní ohledání stromů za přítomnosti 

zaměstnanců odboru životního prostředí, Městského úřadu Brandýs nad Labem. 

Paní Stojecová sdělila, že budou ještě navržené stromy znovu zkontrolovány 

v jarních měsících, opět za přítomnosti pracovníků Městského úřadu Brandýs nad 

Labem.  

5) Stromořadí u plynové stanice v Radlické čtvrti 

6) Rekapitulace bodů z minulých jednáních  

7) Různé  

 

Komise vzala všechny body programu jednání na vědomí.  

Komise dále doporučila radě města:  

 

ad 2) Biokoridory, ochrana divoké zvěře a živočichů 

https://www.mestouvaly.cz/obcan/mestsky-urad/krizove-situace/povodnovy-plan/
https://www.mestouvaly.cz/obcan/mestsky-urad/krizove-situace/povodnovy-plan/
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usnesením č. 10/2024: „Komise životního prostředí a odpadového hospodářství bere 

tento program na vědomí a navrhuje prověřit lokální biokoridory s ORP Brandýs nad 

Labem a jaké má obec možnosti působit na kvalitu navržených biokoridorů.“ 

 

ad 4) Návrh na vyhlášení 2 památných stromů dle § 46 zákona č. 114/1992 Sb. o ochraně 

přírody a krajiny. 

Usnesením č. 12/2024: „Komise životního prostředí a odpadového hospodářství bere 

tento program na vědomí a doporučuje radě města schválit záměr vyhlásit dva duby, 

které jsou umístěny na pozemcích města parc.č. 4000/2 a 3512/6 k.ú. Úvaly u Prahy 

památnými stromy.“ 

 

Ad 5) Stromořadí u plynové stanice v Radlické čtvrti  

Usnesením č. 13/204: „Komise životního prostředí bere tento body programu na vědomí 

a doporučuje výsadbu stromořadí u plynové stanice v Radlické čtvrti na městský 

pozemcích parc.č. 3669/27, parc.č. 3663/5, parc.č. 3660/25, parc.č. 3660/24, parc.č. 

3663/4 a parc. č. 3511/28, kat. území Úvaly u Prahy.“ 

O návrh druhového složení byl požádán pan Štefl – zahradní architekt města.  

 
Rada města vzala zápis č. 2/2024 z jednání komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství ze dne 14.10.2024 na vědomí.  

 

 

- Dne 15.1.2025 předložil odbor životního prostředí a územního rozvoje radě města ke 

schválení na základě opětovného požadavku členů Komise životního prostředí a 

odpadového hospodářství návrh na vyhlášení 2 památných stromů dle § 46 zákona č. 

114/1992 Sb. o ochraně přírody a krajiny.  Jedná se dub na Vinici na pozemku parc. č. 

4000/2 k.ú. Úvaly u Prahy a dub ve Škvorecké oboře na pozemku parc.č. 3512/6 k. ú. 

Úvaly u Prahy. Návrh byl předložen radě města k projednání dne 23. 8. 2022. Rada 

města nepřijala usnesením č. R - 317/2022 ve znění: rada města souhlasí se zpracováním 

odborných posudků na dub na Vinici na pozemku parc. č. 4000/2 k. ú. Úvaly u Prahy a na 

dub ve Škvorecké oboře na pozemku parc. č. 3512/6 k. ú. Úvaly u Prahy a následně s 

vyhlášením předmětných dubů za památné stromy 

 

Žádost členů byla doplněna o vyjádření pana Petra Urbana: 

"První strom se nachází ve Škvorecké oboře - Králičině. Tento strom dub je druhým 

nejstarším stromem ve Škvorecké oboře - Králičině. Pamatuje nově postavený hrádek ze 

zbytků původního hradu, který se jmenoval Skara, neboli Stará. Tento nový hrádek 

nechali postavit Lichtenštejnové. Tento dub pamatuje i jeho zkázu, rozebírání a 

postupné chátrání. Stojí kousek od oborní zdi a jeho stáří je cca 200 let.  

 

Druhý dub je jedním z nejstarším stromů lesního porostu Masarykova háje dříve 

Rudolfova háje a pamatuje zakládání lesní zeleně podél Výmoly v Úvalech. V současnosti 

jde jeden ze dvou posledních a původních dubů, které zbyly z vykáceného lesa z období 

Rakousko - pruských válek. Vyhlášením dvou památných stromů dojde k jejich ochraně, 

protože od nich bude odkloněna výstavba rodinných domů. Vyhlášení památným 

stromem by znamenalo jejich záchranu pro další generace.  

 

Rada města tento bod stáhla.  

 



Zápis č. 1/2025 – 12.2.2025 

 
10/10                                                      

 

Diskuse: 

 

Text usnesení č. 7/2025 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

8) Různé  

P. Urban: Se dotazoval, zda někdo řešil havárii ČOV ve Škvorci. 

Pí Stojecová: Ano, komise přijala usnesení zahájit jednání ve spolupráci s Povodím Labe s 

obcemi Škvorec a Přišimasy o provozování ČOV v kontextu s kvalitou vypouštěné vody 

do vodotečí - Paní Stojecová sdělila, že za kvalitu vody odpovídá provozovatel ČOV. ČOV 

musí ze zákona posílat ke kontrole vzorky, které musí odpovídat limitům. P. Černý sdělil, 

že dle inspekce, je možné při havárii volat přímo hasiče.  

P. Urban: Se dotazoval, zda proběhne náhradní výsadba za pokácené lípy ulici Pražská.  

Pí. Stojecová: Nebyly zde vykáceny stromy, ale pouze vyčištěny keře a proveden 

bezpečností ořez z důvodu průjezdu autobusů. Také zde bude plánováno vybudování 

chodníku.  

P. Černý: Zvažují se zde dvě varianty realizace chodníku z obou stran.     

 

Jednání bylo ukončeno v 19:10 hod.  

Zapsala: Daniela Jahnová 

Ověřila:  Ing. Jindřiška Pilná   

 

  


